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Pan 
Bronisław KOMOROWSKI 
Minister Obrony Narodowej 

Szanowny Panie Ministrze, 
W  ostatnim  okresie  otrzymuję  wiele  skarg  od  lekarzy  pełniących  służbę  na 

różnych stanowiskach w Siłach Zbrojnych RP. 
Skarżą  się  oni  na  skutki  realizacji  przepisów wynikających  z wdrażania  reformy 

służby  zdrowia  oraz wprowadzonych w 2000  r.  nowych  regulacji  prawnych dotyczących 
dodatków  do  uposażenia  zasadniczego  naliczanych  na  podstawie  rozporządzenia 
Ministra  Obrony  Narodowej  z  dnia  10  października  2000  r.  w  sprawie  dodatków  do 
uposażenia żołnierzy ( Dz. U. Nr 90, poz. 1005 ). 

Powodem  niezadowolenia  są  uregulowania  wprowadzone  przez  art.  69  ust.  1 
ustawy z dnia 30 sierpnia 1991 r. o zakładach opieki zdrowotnej ( Dz.U. Nr 91, poz. 408 z 
późn. zm. ) nakładające na Samodzielne Publiczne Zakłady Opieki Zdrowotnej ( SP ZOZ ) 
prowadzenie  samodzielnej  gospodarki  finansowej  i  realizację  wypłat  uposażeń  oraz 
innych należności finansowych z ich funduszu. 

Istotą  podnoszonych  problemów  jest  obowiązek  wypłacania  i  podwyższania 
uposażeń oraz innych świadczeń finansowych lekarzom  żołnierzom, którzy pełnią służbę 
w SP ZOZ z wypracowanych zysków tych zakładów na podstawie unormowań prawnych 
zawartych w ustawie z dnia 17 grudnia 1974 r. o uposażeniu żołnierzy ( Dz. U. z 1992 r. 
Nr  5,  poz.  18  z  późn.  zm.  )  oraz  przepisach  wykonawczych,  dotyczących  wszystkich 
żołnierzy  zawodowych,  którym  należności  finansowe  wypłacane  są  z  budżetu 
Ministerstwa Obrony Narodowej. 

Realizacja  tego  prawnego  obowiązku,  bez  uwzględnienia  faktycznego  stanu 
wypracowanego  zysku  SP  ZOZ  oraz  brak  mechanizmu  koniecznego  uzupełnienia  jego 

Warszawa, 18 czerwca 2001 r.



budżetu,  powoduje  powstawanie zaległości  finansowych kierowanych na wynagrodzenia 
także  w  stosunku  do  pracowników  wojska  zatrudnionych  w  tych  jednostek 
organizacyjnych. 

W  tej  sytuacji,  z  uwagi  na  brak  odpowiednich  środków  finansowych w SP ZOZ, 
gwarantowane  prawem  podwyżki  uposażeń  i  inne  świadczenia  należne  lekarzom   
żołnierzom nie są realizowane lub też wypłacane są z wielomiesięcznym opóźnieniem bez 
naliczania stosownych odsetek. 

Stanowi  to  w  mojej  ocenie  obrazę  wymienionych  wyżej  przepisów  prawnych  i 
narusza prawa obywatelskie tej grupy żołnierzy i pracowników wojska. 

Pragnę  ponadto  zwrócić  uwagę  Pana  Ministra  na  skutki  wynikające  z 
wprowadzonego  do obiegu  prawnego  rozporządzenia  z  dnia  10 października  2000  r. w 
sprawie  dodatków  do  uposażenia  zasadniczego  żołnierzy,  które  zmienia  zasady  ich 
przyznawania. 

Szczególnym  powodem  niezadowolenia  lekarzy  wojskowych  jest  przepis  §  26 
w/wym. rozporządzenia, zgodnie z którym żołnierzowi zawodowemu lekarzowi,  lekarzowi 
stomatologowi  lub  farmaceucie,  który  posiada  specjalizację  lekarską,  lekarsko   
stomatologiczną  lub  farmaceutyczną,  przysługuje  dodatek  za  specjalizację medyczną w 
wysokości od 8  20 uposażenia bazowego  w zależności od posiadanej specjalizacji. 

Wprawdzie  §  7  i  §  30  tego  rozporządzenia  stanowią,  że  w  przypadku  zbiegu 
uprawnień  do  dwóch  lub  więcej  dodatków,  przysługuje  jeden  wyższy,  jednak  moim 
zdaniem,  nie  powinny  one  mieć  zastosowania  do  lekarzy,  którym  w  poprzednio 
obowiązującym stanie prawnym były wypłacane dodatki za każdą posiadaną specjalizację. 

Wojskowe  organy  finansowe  lekarzom  posiadającym  kilka  specjalizacji 
medycznych ujętych w tym przepisie wypłacają jeden dodatek mimo, że konstrukcja tego 
przepisu nie zawiera takiego wyłączenia. 

Biorąc pod uwagę opinię środowiska  lekarskiego rozgoryczonego pozbawieniem 
dotychczas  posiadanych  uprawnień  do  dodatku  (  utratą  praw  słusznie  nabytych  )  za 
każdą  posiadaną  specjalizację  medyczną  jak  również  zasadę  promowania  lekarzy 
podnoszących  swe  kwalifikacje  poprzez  uzyskiwanie  kolejnych  specjalizacji,  bardzo 
proszę Pana Ministra o spowodowanie unormowania tego problemu. 

Będę wdzięczny za poinformowanie o zajętym stanowisku i podjętych decyzjach. 

Z wyrazami szacunku 

// Prof. dr Andrzej Zoll


